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Gemeente Deventer
t.a.v. College van B&W
Postbus 5000
7400 GC Deventer

Betreft:   
Stand van zaken ambities energietransitie en RES (regionale energiestrategie)  

Deventer, 29 november 2022

Geacht college,

De gemeenteraad van Deventer heeft in 2021 ingestemd met het Hoofdlijnenakkoord RES 
West Overijssel en de daarbij behorende doelstellingen en afspraken (RES 1.0). Onderdeel 
daarvan is een bod van 212 GWh aan zon- en windenergie vanuit Deventer. Eerder heeft de 
raad ingestemd met het Energieplan waarin is uitgegaan van een doelstelling met een nog 
hogere ambitie. 

1. Kan het college bovenstaande vaststelling onderschrijven? Zo nee, wat is er onjuist?
 
Het college zegt in de raadsmededeling 'Besluit voorbereiden Burgerberaad' de geplande 
actualisatie van het Energieplan uit te willen stellen. Aanvullend hierop, in de raadstafel van 2 
november 2022 over het Burgerberaad deed de wethouder enkele uitspraken over de 
voortgang van de RES en de uitvoering van het Energieplan. In het kort gezegd betekent dit 
dat zowel voor de RES als het Energieplan er geen acties worden ondernomen. Naar aanleiding 
hiervan hebben wij de volgende vragen: 

2. In juli 2022 is vanuit het RES West-Overijssel een tussenstand gedeeld met betrekking 
tot de afspraken uit de RES 1.0 (zie www.resoverijssel.nl). Hierin is aangegeven dat de 
samenwerkende partners in de RES-regio moeten versnellen omdat de doelstelling niet 
wordt gehaald.

a) Wilt u als college kwantitatief inzicht geven in de voortgang van onze doelstellingen 
specifiek voor de gemeente Deventer in relatie tot het bod dat we als raad hebben 
gedaan? 

b) Wilt u als college concreet inzicht geven in de wijze waarop de 4 aangenomen moties 
tijdens de raad van 28 april 2021 (o.a. ten aanzien van energiebesparing en plan-MER) 
zijn uitgevoerd, in aanvulling en als actualisering op de eerdere raadsmededeling 
‘Afhandeling RES moties en amendementen’ van 1 maart 2022 (2022-180)?

c) Meer in het bijzonder hebben wij een vraag over het gevolgde proces om de raad goed 
en tijdig in positie te brengen. In de motie van 7 juli 2021 is gevraagd naar het 
vervolgproces in de richting van RES 2.0. onder andere door een aanvullende 
startnotitie en een tijdspad. Wilt u deze stukken delen met de raad van Deventer?

d) In de raadsmededeling van 12 juli 2022 (2022-618) staat dat het college veel waarde 
hecht aan participatie en daarom een groot en zorgvuldig participatief proces start. 
Hierbij staat dat er (op termijn) "spanning kan ontstaan in relatie tot de doelen en 

termijnen in het RES". Deze zin roept veel vragen op. Wat bedoelt het college hier 
concreet mee? 

e) Kan het college duidelijkheid geven over de (juridische) status van de RES? Is dit 
vrijblijvend en kunnen eerdere afspraken (doelstelling/bod, deadlines etc.) terzijde 
worden geschoven? 

f) Hoe kijken de andere betrokken overheden (gemeenten, provincie, Rijk) naar de 
gemeente Deventer als deze zich niet committeert aan de afspraken uit 2021?



3. In de raadstafel van 2 november 2022 heeft de wethouder gesproken over de start van 
een plan-MER op RES-regioniveau. 

a) Wat worden de uitgangspunten, doelstellingen en reikwijdte voor Deventer 
grondgebied? 

b) Wanneer wordt de raad van de gemeente Deventer in positie gebracht om wensen en 
bedenkingen mee te geven ten aanzien van de reikwijdte en het detailniveau?

c) Wat is de planning en doorlooptijd van deze plan-MER?
d) Wordt de commissie voor de milieueffectrapportage ingeschakeld als adviseur bij de 

startnotitie en als toetser bij het eindproduct? Zo nee, waarom niet?  

4. In de RES 1.0 is afgesproken dat alle zoekgebieden vóór oplevering van de RES 2.0 zijn 
vastgesteld. Dat betekent dat in het voorjaar 2023 alle zoekgebieden op kaart moeten 
zijn vastgelegd. Uit de raadstafel van 2 november 2022 blijkt dat het college bereid is 
deze deadline met een paar maanden te missen wanneer we inzetten op een goed 
participatietraject. 

a) Wanneer verwacht het college dat de zoekgebieden in Deventer zijn vastgelegd?
b) Denkt het college dat de zoekgebieden onderdeel zullen uitmaken van de vraagstelling 

van het burgerberaad?
c) Heeft het college anderszins een behoefte aan een toelichting of duiding van het 

proces?  

5. Is het correct dat de gemeenteraad van Deventer (en niet het college) heeft ingestemd 
met het bod aan de RES-regio en dat als we dat bod willen heroverwegen of 
temporiseren de raad ook als enige bevoegd is om dit aan de RES-regio voor te stellen? 
Indien ja; wanneer is een eventueel voorstel  aan de orde? Indien nee: waar is 
vastgelegd dat het college bevoegd is?

6. In hoofdstuk 8 van het op 1 juli 2020 door de gemeenteraad van Deventer vastgestelde 
Energieplan zijn de werkzaamheden in de periode 2019-2022 benoemd. In dit 
hoofdstuk zijn, in samenhang met bijlage 4, de werkzaamheden concreet (voorzien van 
datum gereedkomen) benoemd. Veel van deze voornemens staan geheel los van de 
voornemen voor een burgerberaad (bijvoorbeeld het voornemen voor een convenant 
energiebesparing, mogelijkheden binnenstedelijke zonneparken). Er zijn maatregelen 
benoemd die niet controversieel zijn en vallen in de categorie "gezond verstand" (zoals 
energiebesparing en zonnepanelen op daken of geluidswallen). 
Wij vragen nu van het college welke acties zijn uitgevoerd en welke nog worden 
uitgevoerd. Kan op termijn een concreet overzicht van de stand van zaken worden 
verstrekt? Bij voorkeur aan de hand van een actueel bijgewerkte bijlage 4.

7. Bij de RES is een goed participatietraject één van de uitgangspunten. Denkt het college 
ook na over een andere participatievorm, in het geval er in de raad onvoldoende 
draagvlak is voor een burgerberaad klimaat / energietransitie? 

8. Is het college eens met de opvatting dat - ongeacht vorm / opzet van het burgerberaad 
of het alternatief daarvoor - er aanleiding is voor het adequaat en met voorrang 
uitvoeren van het beleid ten aanzien van de energietransitie, gelet op de enorme 
gevolgen van klimaatverandering voor huidige en toekomstige generaties? 

Hartelijke groet namens de fractie,        
Tjeerd van der Meulen & Anne van der Meer
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Beste mevrouw Van der Meer en meneer Van der Meulen,

In uw brief van 29 november jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de 
energietransitie en RES. Ons antwoord is als volgt.

Vraag 1 

De gemeenteraad van Deventer heeft in 2021 ingestemd met het Hoofdlijnenakkoord RES West Overijssel en 
de daarbij behorende doelstellingen en afspraken (RES 1.0). Onderdeel daarvan is een bod van 212 GWh 
aan zon- en windenergie vanuit Deventer. Eerder heeft de raad ingestemd met het Energieplan waarin is 
uitgegaan van een doelstelling met een nog hogere ambitie. Kan het college bovenstaande vaststelling 
onderschrijven? Zo nee, wat is er onjuist?

Antwoord
Ja, het bovenstaande klopt.
 
Vraag 2
Het college zegt in de raadsmededeling 'Besluit voorbereiden Burgerberaad' de geplande actualisatie van het 
Energieplan uit te willen stellen. Aanvullend hierop, in de raadstafel van 2 november 2022 over het 
Burgerberaad deed de wethouder enkele uitspraken over de voortgang van de RES en de uitvoering van het 
Energieplan. In het kort gezegd betekent dit dat zowel voor de RES als het Energieplan er geen acties worden 
ondernomen. Naar aanleiding hiervan hebben wij de volgende vragen: 

Antwoord
Het college herkent zich niet in uw opmerking dat er op dit moment geen acties worden ondernomen voor het 
Energieplan en de RES. Er wordt volop gewerkt aan de uitvoering van het Energieplan. Zie verder vraag 6. Er 
wordt in de RES-regio West-Overijssel gewerkt aan de RES 2.0. Onderdelen daarvan zijn onder meer het 
opstellen van een Plan-MER (zie hierna), de actualisatie van de RSW (regionale structuur warmte) en het 
beter in beeld brengen wat de (on)mogelijkheden in het elektriciteitsnet zijn. 

Vraag 2a
In juli 2022 is vanuit het RES West-Overijssel een tussenstand gedeeld met betrekking tot de afspraken uit de 
RES 1.0 (zie www.resoverijssel.nl). Hierin is aangegeven dat de samenwerkende partners in de RES-regio 
moeten versnellen omdat de doelstelling niet wordt gehaald. Wilt u als college kwantitatief inzicht geven in de 
voortgang van onze doelstellingen specifiek voor de gemeente Deventer in relatie tot het bod dat we als raad 
hebben gedaan? 



Antwoord
Op dit moment is van de 212 GWu 31 GWu gerealiseerd. En zit er voor 36 GWu in de pijplijn. Die definiëren 
we als toegekende maar nog niet gerealiseerde SDE+ aanvragen. Daarnaast is met het DEP afgesproken in 
de komende jaren 60 GWu te realiseren op daken van bestaande bedrijventerreinen. Hiermee zou voor 127 
GWu invulling van de doelstelling tot 2030 gegeven zijn.

Vraag 2b
Wilt u als college concreet inzicht geven in de wijze waarop de 4 aangenomen moties tijdens de raad van 28 
april 2021 (o.a. ten aanzien van energiebesparing en plan-MER) zijn uitgevoerd, in aanvulling en als 
actualisering op de eerdere raadsmededeling ‘Afhandeling RES moties en amendementen’ van 1 maart 2022 
(2022-180)? 

Antwoord
In de raadsmededeling van 3 maart 2022 heeft u kunnen lezen dat het college de moties ‘Volgen 
Zonneladder’, ‘Energiebesparing in de gebouwde omgeving’ en ‘Clustering Energieprojecten’ met de door uw 
raad vastgestelde RES 1.0 als afgedaan beschouwt. De moties zijn dus meegenomen in de gezamenlijke 
RES-aanpak. Hierbij proberen we uiteraard samen met de moties van 10 andere gemeenten en ook van 
provinciale staten die deels over dezelfde onderwerpen gaan, aan de ene kant recht te doen aan de strekking 
van de moties en anderzijds in een samenwerking met 11 gemeenten en provincie de voortgang te bewaken. 
De lokale vertaling hiervan verloopt via het Energieplan.
Zie vraag 3 voor de aanpak van de motie ‘Plan- MER’. Binnenkort ontvangt de raad de nieuwe Tussenstand 
RES. 

Vraag 2c
Meer in het bijzonder hebben wij een vraag over het gevolgde proces om de raad goed en tijdig in positie te 
brengen. In de motie van 7 juli 2021 is gevraagd naar het vervolgproces in de richting van RES 2.0. onder 
andere door een aanvullende startnotitie en een tijdspad. Wilt u deze stukken delen met de raad van 
Deventer? 

Antwoord
De raad is met raadsmededeling Tussenstand Regionale Energiestrategie West-Overijssel van 14 juli 2022 
geïnformeerd over de voortgang. Als bijlage heeft u het Plan van Aanpak RES 2.0 ontvangen. Het college 
heeft in de raadsmededeling aangegeven dat de motie Vervolg- en besluitvormingsproces richting RES 2.0’ 
van 7 juli 2021 is afgedaan. Deze stukken heeft u dus al ontvangen. 
De RES-organisatie heeft ervoor gekozen om voor de RES 2.0 niet opnieuw een startnotitie te maken zoals 
dat bij de RES 1.0 is gebeurd, maar door te werken op de inhoud op basis van de uitgangspunten van de 
RES 1.0. Lokaal volgen we deze lijn. 
Onderdeel van de RES 2.0 is het opstellen van een Plan-MER. In dat kader heeft de raad de Notitie 
Reikwijdte en Detailniveau ontvangen, met de uitnodiging om een zienswijze in te dienen. De raad ontvangt 
van het college een raadsvoorstel voor een zienswijze. 
Bestuurlijke wens is om gemeenteraden tijdig te informeren over de PlanMER-procedure, en hun rol 
daarbinnen. De werkorganisatie ondersteunt betrokken wethouders en hun ambtenaren daarin op de 
volgende wijze:

 Op 18 januari 2023 is een webinar georganiseerd voor raadsleden.

 Er wordt informatie aangeleverd over de Plan-MER, met daarbij verwijzingen naar andere sites 
(bijvoorbeeld van de NPRES) waar informatie te vinden is.

 Ten behoeve van de zienswijzeprocedure voor de Plan-MER wordt een bouwstenennotitie aangeleverd.

 Via de RSAB (het adviesorgaan van raden en staten) kan direct input worden geleverd op het RES-
proces. Ook de gemeenteraad van Deventer is vertegenwoordigd in de RSAB.

Vraag 2d
In de raadsmededeling van 12 juli 2022 (2022-618) staat dat het college veel waarde hecht aan participatie en 
daarom een groot en zorgvuldig participatief proces start. Hierbij staat dat er (op termijn) "spanning kan 
ontstaan in relatie tot de doelen en termijnen in het RES". Deze zin roept veel vragen op. Wat bedoelt het 
college hier concreet mee? 



Antwoord
Hiermee bedoelt het college dat de doelen voor opwek van duurzame elektriciteit niet gehaald kunnen worden 
als blijkt dat er onvoldoende draagvlak bij inwoners en vervolgens bij uw raad is voor windmolens en 
grootschalige zonneparken. 

Vraag 2e
Kan het college duidelijkheid geven over de (juridische) status van de RES? Is dit vrijblijvend en kunnen 
eerdere afspraken (doelstelling/bod, deadlines etc.) terzijde worden geschoven? 

Antwoord
De RES komt voort uit het Nationale Klimaatakkoord waarvan de doelen zijn vastgelegd in de Klimaatwet. De 
RES is een afspraak tussen VNG, IPO en UvW via het NP RES. Binnen RES West-Overijssel hebben de 
bestuurders afgesproken dat ze gezamenlijk verantwoordelijk zijn voor het behalen van de doelen. De RES 
1.0 met daarin de bijdrage van Deventer is vastgesteld door uw raad en kan indien gewenst ook door uw raad 
gewijzigd worden bij het vaststellen van de RES 2.0. 

Vraag 2f
Hoe kijken de andere betrokken overheden (gemeenten, provincie, Rijk) naar de gemeente Deventer als deze 
zich niet committeert aan de afspraken uit 2021? 

Antwoord
Dit is niet aan de orde. Deventer committeert zich aan het gedane bod. Voorts hebben 4 gemeenten 
aangegeven geen zoekgebieden te zullen vaststellen. Deventer heeft aangegeven de vaststelling ervan 
afhankelijk te laten zijn van het participatieproces. In die zin neemt Deventer geen afwijkende positie in.

Vraag 3a
In de raadstafel van 2 november 2022 heeft de wethouder gesproken over de start van een plan-MER op 
RES-regioniveau. Wat worden de uitgangspunten, doelstellingen en reikwijdte voor Deventer grondgebied? 

Antwoord
De notitie reikwijdte en detailniveau (NRD) is gereed. 

Belangrijke uitgangspunten in de NRD zijn:

 De reikwijdte en detailniveau van het Plan-MER en daarvoor op te pakken onderzoek sluit aan bij het 
abstractieniveau van de RES 2.0 (dus op regionaal schaalniveau).

 Bij de ontwikkeling van alternatieven en het uit te voeren effectenonderzoek wordt de gehele regio West-
Overijssel betrokken.

 We leggen zogezegd ‘de gehele kaart van de regio’ daarbij op tafel. Zo biedt het Plan-MER meerwaarde 
voor alle betrokken gemeenten, ongeacht of er wel/geen zoekgebieden zijn aangewezen. Bovendien 
biedt dit ook inzicht in potentiële ontwikkeling van wind/zon binnen de regio voor ná 2030.

 Het onderzoek leidt tot een Plan-MER voor de RES 2.0, dat als adviesrapport bij de RES 2.0 hoort, en 
bevat géén eigenstandig besluit.

 De gemeenten bepalen zelf of en welke (aanvullende) potentiële gebieden zij uit het Plan-MER 
overnemen in de RES 2.0.

Eind 2022 is de concept-NRD bestuurlijk besproken in het Bestuurlijk Platform RES West-Overijssel (21 dec). 
De NRD wordt opgesteld voor de gehele RES-regio, en is daarmee ook voor Deventer grondgebied van 
toepassing. Voor Deventer wordt hierbij uitgegaan van het omgevingsbeleid van Deventer.
De NRD is in het Bestuurlijk Platform op 18 januari 2023 vastgesteld. Van 8 februari tot 22 maart kan de raad 
een zienswijze indienen. De raad heeft inmiddels een raadsvoorstel voor een gemeentelijke zienswijze hierop 
ontvangen. 

Vraag 3b
Wanneer wordt de raad van de gemeente Deventer in positie gebracht om wensen en bedenkingen mee te 
geven ten aanzien van de reikwijdte en het detailniveau? 

Antwoord
Zie antwoord 3a. 



Vraag 3c
Wat is de planning en doorlooptijd van deze plan-MER? 

Antwoord
Nadat de NRD is gepubliceerd en eventuele zienswijzen zijn verwerkt uit de raden en staten, wordt gestart 
met het plan-MER traject. De planning van uitwerking plan-MER loopt parallel met de uitwerking van de RES 
2.0 (herijkingsdeel). En is naar verwachting rond de zomer in eindconcept gereed. Na de zomer start traject 
richting besluitvorming, waarbij eerst ontwerp RES 2.0 (met Plan-MER als ‘bijlagerapport’) ter inzage wordt 
gelegd, en de commissie m.e.r. voor advies wordt ingeschakeld. Eind 2023/begin 2024 wordt de RES 2.0, 
incl. plan-MER, ter besluitvorming voorgelegd aan de raden, staten en ab’s van waterschappen. De 
bouwstenennotitie over het RES-proces is als bijlage toegevoegd.

Vraag 3d
Wordt de commissie voor de milieueffectrapportage ingeschakeld als adviseur bij de startnotitie en als toetser 
bij het eindproduct? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord
De startnotitie wordt voor eenieder ter inzage gelegd. De commissie m.e.r. kan hier dus ook op reageren, zij 
hebben in deze fase een vrijwillige rol. De commissie m.e.r. wordt ingeschakeld als toetser bij het eindproduct, 
en zal na de zomer van 2023 om advies op het dan voorliggend eindconcept plan-MER worden gevraagd

Vraag 4a
In de RES 1.0 is afgesproken dat alle zoekgebieden vóór oplevering van de RES 2.0 zijn vastgesteld. Dat 
betekent dat in het voorjaar 2023 alle zoekgebieden op kaart moeten zijn vastgelegd. Uit de raadstafel van 2 
november 2022 blijkt dat het college bereid is deze deadline met een paar maanden te missen wanneer we 
inzetten op een goed participatietraject. Wanneer verwacht het college dat de zoekgebieden in Deventer zijn 
vastgelegd? 

Antwoord
Dat hangt af van het participatietraject. Het college stelt voor om met de raad in gesprek te gaan over 
verschillende scenario’s voor de wijze waarop college en raad om willen gaan met het vraagstuk windenergie. 
De raad ontvangt binnenkort een uitnodiging voor een eerste bijeenkomst. De vorm van participatie is sterk 
afhankelijk van het gekozen scenario. Het is daarom nu niet aan te geven welk tijdpad daarbij hoort.

Vraag 4b
Denkt het college dat de zoekgebieden onderdeel zullen uitmaken van de vraagstelling van het 
burgerberaad? 

Antwoord
De raad heeft het initiatief voor een Burgerberaad naar zichzelf toegetrokken met de vaststelling van de motie 
‘Gemeenteraad gaat voor een Deventer Burgerberaad’. Er worden nu samen met een onafhankelijke partij 
kaders opgesteld voor een Burgerberaad en daarna zal de specifieke vraagstelling bepaald worden. Het 
college heeft uw raad inmiddels via raadsmededeling ‘Energietransitie’ van 9 februari 2023 geïnformeerd dat 
de processen voor het Energieplan en de RES 2.0 los te gekoppeld worden van het Burgerberaad.

Vraag 4c
Heeft het college anderszins een behoefte aan een toelichting of duiding van het proces?  

Antwoord
Nee.

Vraag 5
Is het correct dat de gemeenteraad van Deventer (en niet het college) heeft ingestemd met het bod aan de 
RES-regio en dat als we dat bod willen heroverwegen of temporiseren de raad ook als enige bevoegd is om 
dit aan de RES-regio voor te stellen? Indien ja; wanneer is een eventueel voorstel aan de orde? Indien nee: 
waar is vastgelegd dat het college bevoegd is? 



Antwoord
Een beslissing over een eventuele afwijking van het bod is de bevoegdheid van de raad bij de besluitvorming 
van de RES 2.0. Het eerstvolgende besluitvormingsmoment is na afronding van de plan-MER, in het eerste 
halfjaar van 2024. 

Vraag 6
In hoofdstuk 8 van het op 1 juli 2020 door de gemeenteraad van Deventer vastgestelde Energieplan zijn de 
werkzaamheden, in de periode 2019-2022 benoemd. In dit hoofdstuk zijn, in samenhang met bijlage 4, de 
werkzaamheden concreet (voorzien van datum gereedkomen) benoemd. Veel van deze voornemens staan 
geheel los van de voornemen voor een burgerberaad (bijvoorbeeld het voornemen voor een convenant 
energiebesparing, mogelijkheden binnenstedelijke zonneparken). Er zijn maatregelen benoemd die niet 
controversieel zijn en vallen in de categorie "gezond verstand" (zoals energiebesparing en zonnepanelen op 
daken of geluidswallen). 
Wij vragen nu van het college welke acties zijn uitgevoerd en welke nog worden uitgevoerd. Kan op termijn 
een concreet overzicht van de stand van zaken worden verstrekt? Bij voorkeur aan de hand van een actueel 
bijgewerkte bijlage 4. 

Antwoord
Ja dat kan zeker.

Wij zullen u in Q1 2023 een beknopt overzicht geven van uitgevoerde en nog uit te voeren acties.
De globale planning voor de actualisatie van het energieplan is als volgt:

 Voorbereiding en evaluatie, inclusief het informeren van de raad over de evaluatie huidige energieplan 
en bereikte resultaten. Verwachte planning Q2 2023. 

 Actualisatie Energieplan en indien mogelijk verwerken van het participatieproces. Verwachte planning 
Q3 2023. 

 Besluitvorming college en raad over het Energieplan. Na Q3 2023. 

Vraag 7
Bij de RES is een goed participatietraject één van de uitgangspunten. Denkt het college ook na over een 
andere participatievorm, in het geval er in de raad onvoldoende draagvlak is voor een burgerberaad klimaat/ 
energietransitie? 

Antwoord
Er zijn vele vormen van participatie. Nu de processen Energieplan en RES 2.0 zijn losgekoppeld van het 
Burgerberaad zal een andere vorm van participatie worden gekozen in samenspraak met de raad. Hiervoor 
wordt een werksessie met de raad ingepland zoals aangegeven bij antwoord 4a. 

Vraag 8
Is het college eens met de opvatting dat - ongeacht vorm/ opzet van het burgerberaad of het alternatief 
daarvoor - er aanleiding is voor het adequaat en met voorrang uitvoeren van het beleid ten aanzien van de 
energietransitie, gelet op de enorme gevolgen van klimaatverandering voor huidige en toekomstige 
generaties? 

Antwoord
De ambities rondom klimaat en CO2-reductie staan als een paal boven water voor dit college. We volgen 
hierin de landelijke doelstelling van 55% in 2030. Deze doelstelling wordt door dit college als belangrijk én 
urgent beschouwd.

Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer,
de secretaris, de burgemeester,

M.A. Kossen R.C. König
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